
       

 

Utlåtande 2008:79 RII (Dnr 304-1830/2007) 

 

 

Stockholms parker och grönområden 
Motion av Mirja Räihä Järvinen (s) (2007:18) 

 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande 

Motion (2007:18) av Mirja Räihä Järvinen (s) anses besvarad med vad som 

anförs i detta utlåtande. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Mikael Söderlund anför följande. 

 

Ärendet 

 

Mirja Räihä Järvinen (s) föreslår i en motion (2007:18) att kommunfullmäkti-

ge uppdrar åt trafik- och renhållningsnämnden samt stadsdelsnämnderna att ta 

fram en park- och skogsvårdsplan. Motionären vill också att särskild hänsyn 

ska tas till trygghetsskapande åtgärder när parkprogrammet ses över. I motio-

nen framhålls vikten av en regelbunden översyn av stadens parker och skogs-

partier, så att den upplevda tryggheten förbättras.  

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, trafik- och renhållnings-

nämnden, stadsdelsnämnderna Bromma, Hägersten-Liljeholmen och Kungs-

holmen. Kungsholmens stadsdelnämnd har av tekniska skäl inte haft möjlighet 

att svara på motionen. 



 

Stadsledningskontoret anser att de program och planer som staden har för 

parker och grönområden bör vara tillfyllest som vägledning för respektive 

ansvariga nämnders insatser.  

Trafik- och renhållningsnämnden anser att trygghetsfrågorna är ett av fo-

kusområdena för trafikkontoret och behovet av trygga parkvägar och motions-

spår kommer om möjligt att ges ytterligare betydelse i det fortsatta arbetet. 

Vidare arbetar nämnden tillsammans med stadsdelarna kring trygghetsfrågor i 

parkplaner och i parkupprustningsprojekt. 

Bromma stadsdelsnämnd anser att nuvarande parkprogram spänner över 

alla väsentliga områden avseende park- och naturmark. I enlighet med kom-

munfullmäktiges anvisningar arbetar nämnden med att bryta ner parkpro-

grammet till lokala planer vilket även inkluderar trygghets- och säkerhetsper-

spektivet. Frågan om en park- och skogsvårdsplan ska tas fram, utöver de 

skötselplaner som redan finns t.ex. för Brommas tre naturreservat, anser 

nämnden bör avgöras av facknämnderna som har det övergripande förvalt-

ningsansvaret. 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd påpekar att samtliga stadsdels-

nämnder i Stockholm ska genomföra parkplaner för de egna stadsdelsområde-

na under 2007. I övrigt arbetar stadsdelsnämnden med trygghetsfrågor ur ett 

stadsmiljöperspektiv både i parkfrågor och i remisshanteringen av detaljplaner. 

 

Mina synpunkter 

 

En stor del i Stockholms attraktivitet ligger i närheten till parker och grönom-

råden. Vatten i kombination med grönt är kännetecknande för staden. Jag 

tycker att det är viktigt att värna områden för rekreation och naturvärden och 

har stort förtroende för de program och planer som staden redan satt upp för 

dessa områden. 

För att göra grönstråken trygga för alla att vistas i arbetar majoriteten hårt 

med säkerhetsaspekterna. Förutom den nationella satsningen på fler och synli-

gare poliser satsar staden mycket resurser på en trygg och snygg stad. I samar-

bete med polisen, kvinnojourer och Fortum kartläggs otrygga stråk och ny 

trygghetsskapande belysning sätts upp. Den extra satsningen på 13,5 miljoner 

kronor på trygghetsbelysning per år är ett exempel på hur den nuvarande majo-

riteten tar frågan på allvar jämfört med förutvarande ledningen i staden.  

 

Bilagor 

1. Reservationer m.m. 

2. Motion (2007:18) om Stockholms parker och grönområden 



 

 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

Särskilt uttalande gjordes av borgarrådet Roger Mogert (s) enligt följande. 

 

Det är värt att notera att borgarrådet framhärdar I påståendet att den borgerliga majori-

teten genomför en satsning på belysningsåtgärder när alla fakta visar att så inte är 

fallet. I själva verket har den borgerliga majoriteten inneburit en minskning av inve-

steringsmedel för belysning om mellan 5 och 7 mnkr. 

 

Särskilt uttalande gjordes av borgarrådet Yvonne Ruwaida (mp) enligt följan-

de. 

 

Parkprogrammet, lokala parkplaner, skötselplaner tillsammans med Översiktsplanens 

grönkarta och sociotopkarta utgör en bra grund för att stadens parker och naturområ-

den sköts och upprustas för att bibehålla och höja dess rekreations-, natur- och trygg-

hetsvärden. Men det krävs att tillräckliga resurser tillförs till underhåll, skötsel, be-

sökskarteringar och tillsyn som parkernas och naturområdens höga kvaliteter kan bi-

behållas. Resurstillgången är oftast det som styr om dessa verktyg prioriteras så att 

åtgärder genomförs och följs upp.  

Enligt de medborgarenkäter som genomförts i Stockholm så vistas en mycket hög 

andel av stockholmarna i sina bostadsnära parker flera gånger varje vecka av flera 

olika skäl. Det står klart att dessa områden är viktiga för stockholmarnas välbefinnan-

de och hälsa. Stadens parker och naturområden blir tryggare när flera stockholmare 

vill vistas och kan uppskatta dessa, därför är det så viktigt att underhålla och bevara 

parkernas och naturområdenas attraktivitet. Om barn och äldre ges större tillgång till 

att vistas i parker och naturområden bidrar även det till mer folkliv och därmed trygga-

re och trivsammare områden. 

Om stockholmarna ges möjligheter till att delta i skötseln, t ex genom brukaravtal, 

eller kan ge synpunkter på hur deras bostadsnära parker kan göras trivsammare finns 

ännu större möjligheter till att skapa attraktivare och tryggare parker och grönområden 

i staden. Det finns flera exempel på framgångsrika initiativ som har genomförts i 

Stockholm med medborgardialog och -deltagande som har bidragit till en trivsammare 

och grönare stad, bl a det framgångsrika projektet Grönskande levande gårdar samt 

flera lokala projekt inom satsningen Stadsdelsförnyelsen. Denna typ av satsningar, där 

stockholmarna ges möjlighet till att påverka, lära känna och uppskatta sitt närområde, 

behövs som komplement till säkerhetsåtgärder som t ex bättre belysning och patrulle-

rande närpoliser.  

 



 

Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår 

kommunfullmäktige besluta följande 

Motion (2007:18) av Mirja Räihä Järvinen (s) anses besvarad med vad som 

anförs i detta utlåtande. 

 

 

Stockholm den 2 april 2008  

På kommunstyrelsens vägnar: 

K R I S T I N A  A X É N  O L I N  

 

Mikael Söderlund 

Kerstin Tillkvist 

 

Särskilt uttalande gjordes av Carin Jämtin, Tomas Rudin, Roger Mogert och 

Teres Lindberg (alla s) och Ann-Margarethe Livh (v) med hänvisning till det 

särskilda uttalandet av (s) i borgarrådsberedningen. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Stefan Nilsson (mp) med hänvisning till det 

särskilda uttalandet av (mp) i borgarrådsberedningen. 

 



 

 

ÄRENDET 

 

Mirja Räihä Järvinen (s) föreslår i en motion (2007:18) att kommunfullmäkti-

ge uppdrar åt trafik- och renhållningsnämnden samt stadsdelsnämnderna att ta 

fram en park- och skogsvårdsplan. Motionären vill också att särskild hänsyn 

ska tas till trygghetsskapande åtgärder när parkprogrammet ses över. I motio-

nen framhålls vikten av en regelbunden översyn av stadens parker och skogs-

partier, så att den upplevda tryggheten förbättras.  

 

BEREDNING 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, trafik- och renhållnings-

nämnden, stadsdelsnämnderna Bromma, Hägersten-Liljeholmen och Kungs-

holmen. Kungsholmens stadsdelnämnd har av tekniska skäl inte haft möjlighet 

att svara på motionen. 

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 12 oktober 2007 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Sammanfattning 

I motionen föreslås att trafik- och renhållningsnämnden samt stadsdelsnämnderna 

får i uppdrag att ta fram en park- och skogsvårdsplan. Motionären föreslår också att, 

när staden gör en översyn av Stockholms parkprogram, särskild hänsyn tas till trygg-

hetsskapande åtgärder. 

Stadsledningskontoret menar att de program och planer som staden har för parker 

och grönområden bör vara tillfyllest som vägledning för respektive ansvariga nämn-

ders insatser. Arbetet med utvärderingen av Stockholms parkprogram, som trafik- och 

renhållningsnämnden avser att inleda 2008, bör dock kunna utvisa om den nuvarande 

skrivningen om trygghet och säkerhet behöver förstärkas i ett eventuellt nytt program. 

Förutom parkprogrammet, som alltså redan innehåller ett avsnitt om trygghet och 

säkerhet, har samtliga stadsdelsnämnder tagit fram, eller är på väg att ta fram, lokala 

parkplaner. Därutöver finns särskilda skötselplaner för stadens naturområden. Motio-

nären tar även upp frågan om belysning, och där vill stadsledningskontoret hänvisa till 

det pågående arbetet med att ta fram en ny belysningspolicy. Även i förslaget till nytt 

miljöprogram framhålls att skötseln av park- och naturmarker har stor betydelse för 

den biologiska mångfalden. Där är ett av delmålen att staden ska verka för att park- 

och naturmarkernas biologiska mångfald värnas. 

 



 

 

Ärendet 

Mirja Järvinen (s) föreslår i sin motion att kommunfullmäktige uppdrar åt trafik- 

och renhållningsnämnden samt stadsdelsnämnderna att ta fram en park- och skogs-

vårdsplan. Motionären vill också att särskild hänsyn ska tas till trygghetsskapande 

åtgärder när parkprogrammet ses över. I motionen framhålls vikten av en regelbunden 

översyn av stadens parker och skogspartier, så att den upplevda tryggheten förbättras.  

Ärendets beredning 

Motion (2007:18) om Stockholms parker och grönområden har remitterats till tra-

fik- och renhållningsnämnden samt stadsdelsnämnderna Bromma, Kungsholmen och 

Hägersten-Liljeholmen. Inom stadsledningskontoret har ärendet beretts av finansav-

delningen. 

Stadsledningskontorets synpunkter och förslag 

En levande stad behöver gröna lungor som ger dess invånare möjlighet till rekrea-

tion och naturupplevelser. Det är väl känt att upplevelse av natur och grönska är viktigt 

för människors välbefinnande. Stockholms parker och naturområden är en lika omist-

lig del av stadsbilden som kända silhuetter som Globen, de fem Hötorgshusen och 

stadshuset. För den biologiska mångfalden och en livskraftig fauna är Stockholms 

gröna kilar essentiella.  

Det nu gällande Stockholms parkprogram, ett handlingsprogram för utveckling och 

skötsel av Stockholms parker och natur, antogs av kommunfullmäktige år 2006. Pro-

grammet gäller för perioden 2005-2009. Då gavs också stadsdelsnämnderna i uppdrag 

att innan december 2007 ta fram lokala parkplaner. Enligt vad stadsledningskontoret 

erfar kommer stadsdelsnämnderna att ha tagit fram dessa planer inom föreskriven tid. 

De lokala parkplanerna bör utgöra en god grund för stadsdelsnämndernas arbete med 

att vårda och utveckla sina grönytor.  

Dåvarande marknämnden fick i uppdrag att efter halva programperioden göra en 

samlad utvärdering av stadens parkprogram. Ett sådant arbete planerar trafikkontoret 

inom trafik- och renhållningsnämnden, som hösten 2007 har övertagit ansvaret för 

detta program, att inleda under 2008. Motionären vill att trygghetsskapande åtgärder 

införlivas i parkprogrammet. Redan dagens program innehåller ett avsnitt om trygghet 

och säkerhet. Den ut-värdering som trafik- och renhållningsnämnden genomför får 

utvisa om denna del av programmet behöver förstärkas i ett eventuellt nytt parkpro-

gram efter 2009.  

Belysning är en viktig faktor för att skapa trygghet i såväl natur- som stadsmiljöer. 

Inom trafik- och renhållningsnämnden pågår även ett arbete med att ta fram en belys-

ningspolicy för staden. Stadsledningskontoret förutsätter att i denna kommer även 

belysningsfrågor i parker och andra grönytor att behandlas. I parkprogrammet fram-

hålls att belysning ska bidra till att göra park- och naturmarken vacker, orienterbar, 

trygg och säker.  

Motionären efterfrågar en park- och skogsvårdsplan. Stadsledningskontoret menar 

i likhet med motionären att stadens grönytor kräver kontinuerlig skötsel och vård. 

Förutom de lokala parkplanerna hos varje stadsdelsnämnd finns också särskilda sköt-

selplaner för stadens naturområden. När det gäller naturreservat och naturskyddsområ-



 

 

den ligger skötselansvaret hos respektive stadsdelsnämnd, med undantag för naturre-

servaten Hansta och Igelbäcken. För dessa svarar exploateringsnämnden. Det är stads-

ledningskontorets uppfattning att de program och planer som staden har för parker och 

grönområden är tillfyllest som vägledning för respektive ansvariga nämnders insatser. 

I miljö- och hälsoskyddsnämndens förslag till nytt miljöprogram för staden föreslås 

som ett delmål att verka för under programperioden att ”park- och naturmarkernas 

biologiska mångfald värnas”. I programförslaget framhålls att skötseln av park- och 

naturmarkerna har stor betydelse för den biologiska mångfalden. En del i detta är att se 

till att parker och skogsbestånd består av träd av olika åldrar och att död ved får ligga 

kvar.    

Stadsledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfull-

mäktige att motionen får anses besvarad med vad som anförs i stadsledningskontorets 

tjänsteutlåtande. 

 

 

Trafik- och renhållningsnämnden 

 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 12 

februari 2008 att överlämna och åberopa utlåtandet som yttrande över motio-

nen. 

 

Trafikkontorets tjänsteutlåtande daterat den 30 januari 2008 har i huvudsak 

följande lydelse. 

 

Sammanfattning 

I en motion från Mirja Räihä Järvinen (s) om Stockholms parker och grönområden 

vill motionären att det läggs större tyngd på trygghetsfrågorna.  

Trafikkontoret arbetar tillsammans med stadsdelarna kring trygghetsfrågor i park-

planer och i parkupprustningsprojekt. Skötselplaner för större naturområden utarbetas 

av exploateringskontoret på uppdrag av respektive stadsdel. Ytterst är detta en ekono-

misk fråga och en fråga om prioritering. Trygghetsfrågorna är ett av fokusområdena 

för trafikkontoret och behovet av trygga parkvägar och motionsspår kommer om möj-

ligt att ges ytterligare betydelse i det fortsatta arbetet.  

Bakgrund / Remissen 

Mirja Räihä Järvinen (s) inkom 2007-04-12  med en motion om Stockholms parker 

och grönområden. Motionen tar upp behovet av trygghetsskapande åtgärder i parker 

och grönområden såsom förbättrad belysning och bättre skötsel så att nedfallna träd 

och otrygga buskage inte breder ut sig. Motionären föreslår 

 att  fullmäktige ger trafik- och renhållningsnämnden samt stadsdelsnämnder-

na i uppdrag att ta fram park- och skogsvårdsplaner.  

 att när staden gör en översyn av parkprogrammet så skall särskild hänsyn tas 



 

 

till trygghetsskapande åtgärder.  

Analys och konsekvenser / Trafikkontorets synpunkter 

I samband med omarbetning av Stockholms parkprogram bör trygghetsfrågorna 

ges ökad tyngd i dokumentet. I nuvarande parkprogram nämns att i samband med att 

stadsdelarna upprättar parkplaner för respektive stadsdel skall trygghetsfrågorna bely-

sas.  

Arbetet med parkplanerna pågår i flertalet stadsdelar eller är redan färdigställt t ex 

för Norrmalm och Spånga-Tensta. Parkplanerna tas fram i samarbete mellan trafikkon-

toret och respektive stadsdelförvaltning. Dessa remitteras till stadsdelsnämnden och i 

många fall läggs planen ut på internet för att ge medborgarna möjlighet att lämna syn-

punkter.  

I parkplanerna beskrivs varje park- och grönområde och målsättningen med skötsel 

och underhållsåtgärder. Varje parks utveckling beskrivs och skötselprioritet bestäms i 

relation till andra parkområden inom stadsdelen. 

Exploateringskontoret upprättar skötselplaner för naturreservat i samband med att 

dessa bildas. För större natur- och friluftsområden tar exploateringskontoret fram sköt-

selplaner på uppdrag av stadsdelarna.  

I samband med upprustning och förnyelse av stadsdelsparker är ambitionen att ta 

fram skötselplaner som möjliggör en god parkutveckling. 

Trafikkontoret har tilldelats 10 mnkr 2008 i extra medel för trygghetsåtgärder av-

seende förbättrad belysning. Ytterligare 5 mnkr är avsatta för att rusta upp belysning 

längs motionsspår. T ex pågår ett arbete med belysning längs Årstaviken i samarbete 

med stadsdelförvaltningen.  

Det är viktigt att skapa trygghet där människor rör sig mycket, tex längs motions-

spår eller där barngrupper rör sig.   

Nedfallna träd i skogsområden är viktiga för den biologiska mångfalden och fler-

skiktad skog som bl a innehåller busksnår skapar bättre luftmiljö, dämpar buller och 

möjliggör succession av vegetationen. Olika intressen måste balanseras mot varandra 

för att skapa intressanta och vackra parkmiljöer och naturområden. 

Trafikkontorets förslag / Remissmaterialet 

Trafikkontoret tar med sig trygghetsfrågorna i parkupprustningsprojekten och be-

hovet av trygga parkvägar och motionsspår i det fortsatta arbetet med parkplanerna.  

Slut 

 

 

Bromma stadsdelsnämnd 

 

Bromma stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 30 augusti 

2007 att överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som 

svar på Mirja Räihä Järvinens motion. 

 

 



 

 

Bromma stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 16 augusti 2007 

har i huvudsak följande lydelse. 

 

Sammanfattning  

Mirja Räihä Järvinen (s) har i en motion, som skickats till bl.a. Bromma stadsdels-

nämnd på remiss, föreslagit att fullmäktige ger trafik- och renhållningsnämnden samt 

stadsdelsnämnderna i uppdrag att ta fram en park- och skogsvårdsplan. Hon föreslår 

även att när staden gör en översyn av parkprogrammet så ska en särskild hänsyn tas till 

trygghetsskapande åtgärder.  

  

Förvaltningen bedömer att nuvarande parkprogram, som godkänts i gatu- och fas-

tighetsnämnden 2004-09-21, spänner över alla väsentliga områden avseende park- och 

naturmark. I enlighet med kommunfullmäktiges anvisningar arbetar vi, för närvarande, 

med att bryta ner parkprogrammet till lokala planer vilket även inkluderar trygghets 

och säkerhetsperspektivet. Frågan om en park- och skogsvårdsplan ska tas fram, ut-

över de skötselplaner som redan finns t.ex. för Brommas tre naturreservat, anser vi bör 

avgöras av fackförvaltningarna som har det övergripande förvaltningsansvaret. Om så 

bedöms relevant så bistår förvaltningen gärna med sin lokala kompetens.  

   

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts av verksamhetsområde teknik- och kommunikation. 

Bakgrund 

Ansvaret för park- och naturmark är fördelat på ett flertal kommunala nämnder och 

förvaltningar. Exploateringsnämnden har det övergripande förvaltningsansvaret, 

stadsbyggnadsnämnden ansvarar för planläggning av park- och naturmark medan 

stadsdelsnämnderna svarar för skötsel av naturreservat, park- och naturmark samt 

fattar beslut om mindre parkinvesteringar.    

För Stockholms stad finns ett parkprogram utarbetat av dåvarande gatu- och fastig-

hetskontoret, i samråd med berörda förvaltningar och sakkunniga. Programmet vänder 

sig till de som planerar, beställer, ritar, bygger och sköter park- och naturmark med 

syftet att skapa samordning, samförstånd och samspel mellan förvaltningar och kon-

sulter genom generella mål, program, råd och riktlinjer.     

Mirja Räihä Järvinen (s) har i en motion, som skickats på remiss till bland annat 

Bromma stadsdelsnämnd, föreslagit att:  

 Fullmäktige ger trafik- och renhållningsnämnden samt stadsdels-

nämnderna i uppgift att ta fram en park- och skogsvårdsplan 

 Att när staden gör en översyn av parkprogrammet så skall särskild 

hänsyn tas till trygghetsskapande åtgärder   

Förvaltningens förslag 

Förvaltningen bedömer att det nära nog nittiosidiga parkprogrammet, som godkän-

des i gatu- och fastighetsnämnden 2004-09-21, spänner över alla väsentliga områden. I 

programmet finns även ett särskilt kapitel avseende trygghets och säkerhetsperspekti-



 

 

vet. Frågan om en park- och skogsvårdsplan ska tas fram, utöver de skötselplaner som 

redan finns t.ex. för Brommas tre naturreservat, anser vi bör avgöras av fackförvalt-

ningarna som har det övergripande förvaltningsansvaret. Om så bedöms relevant så 

bistår förvaltningen gärna med sin lokala kompetens.  

Förvaltningen arbetar för närvarande med att, i enlighet med centrala direktiv, och i 

samråd med exploateringskontoret och konsultföretaget Sweco, med att ta fram lokala 

parkplaner. Under 2007 utarbetas parkplaner, som även tar hänsyn till säkerhets- och 

trygghetsperspektivet, för stadsdelarna Mariehäll, Ulvsunda industriområde, Ulvsunda 

och Traneberg. Parkplanerna, som görs i samråd med allmänheten, kommer också att 

bli till värdefull hjälp vid framtida prioriteringar av investeringsobjekt.   

Förvaltningen är positiv till en regelbunden översyn av belysningen i parkerna, vil-

ket lämpligen görs av trafikkontorets belysningsingenjörer och dess upphandlade ent-

reprenör. I enlighet med majoritetens uttalade målsättning att Stockholm skall vara ren 

och trygg har förvaltningen via hemsidan och lokaltidningen bett allmänheten att in-

komma med information om vilka platser man upplever som otrygga. Förslagen ingår 

sedan i beslutsunderlaget inför höstens och kommande års skötselinsatser i form av 

busk- och trädbeskärning samt slyröjning. Synpunkter rörande belysning på park- och 

gatumark vidarebefordras till trafikkontoret. 

  

I miljöförvaltningens miljöutredning konstateras att en utebliven eller ogynnsam sköt-

sel utgör ett av de största hoten mot den biologiska mångfalden i staden. De kultur-

präglade biotoperna kan därför behöva särskild skötsel i form av slåtter och bete. En 

förutsättning för att ett sådant arbete skall bli framgångsrikt är att förvaltningen tillförs 

extra medel för de driftkostnader som en utökad skötsel innebär. Nedfallna träd, som 

inte ligger hindrande för allmänheten bör emellertid få ligga kvar till gagn för hotade 

arter.  

 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 

20 september 2007 att godkänna och översända tjänsteutlåtandet som svar på 

remissen. 

 

Särskilt uttalande gjordes av tjänstgörande ersättaren Carita Stenbacka Tene-

zakis (v) med instämmande av vice ordföranden Jan Wallman m.fl. (s) och 

ledamoten Ylva Wahlström m.fl. (mp), bilaga 1. 

 

 



 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 

10 september 2007 har i huvudsak följande lydelse. 

 

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts inom Avdelningen för samhällsplanering.  

Bakgrund 

En motion angående Stockholms parker och grönområden har inkommit till Häger-

sten- Liljeholmens stadsdelsnämnd för yttrande senast 2007-09-30.  

Motionen 

I motionen framförs vikten av underhåll och trygghetsskapande åtgärder i stadens 

parker och grönområden för att dessa ska kunna upplevas som trygga och ge möjlighet 

till upplevelser. I motionen föreslås att kommunfullmäktige ger trafik- och renhåll-

ningsnämnden och stadsdelsnämnderna i uppdrag att ta fram en park- och skogsvårds-

plan samt att staden vid översyn av parkprogrammet tar särskild hänsyn till trygghets-

skapande åtgärder. 

Förvaltningens synpunkter 

Underhåll 

Utifrån den budget som tilldelas stadsdelsförvaltningen för drift och underhåll av 

parkmiljöer sker en prioritering av åtgärder. Främst måste döda träd som utgör en fara 

intill bostäder, gator, lekplatser tas bort. Dessutom rensas sly och träd gallras nära 

bostäder och parker. 

Biologisk mångfald 

Stockholms kommunfullmäktige fattade1999 beslut om att staden ska verka för 

och bevara den biologiska mångfalden. 

Med biologisk mångfald menar vi variationen bland allt levande i vår miljö.  

Den biologiska mångfalden gynnas av en skog med många olika trädarter. Finns 

det dessutom träd av olika åldrar; både unga, medelålders och gamla (även döda), så 

ökar antalet mikromiljöer för djur och växter och artrikedomen blir större. 

I dagens skogar råder det en stor brist på död ved. I det rationella skogsbruket hin-

ner träden inte åldras och dö och i tätortsmiljön finns kravet på att de tas bort. Döda 

stående träd, lågor (liggande döda träd), liksom nedfallna döda grenar, är hemvist för 

ett stort antal insekter och andra småkryp. Dessutom är de livsmiljöer för både svam-

par, mossor och lavar. Bristen på död ved är orsaken till att många arter idag är hotade 

eller sällsynta. 

Trygghet 

När de gäller belysning är det trafikkontoret som ansvarar för detta i staden. 

I övrigt arbetar stadsdelsförvaltningen med trygghetsfrågor ur ett stadsmiljöper-

spektiv både i parkfrågor och i remisshanteringen av detaljplaner.  

 

 

 

 



 

 

Parkplan 

Förvaltningen vill också påpeka att samtaliga stadsdelsförvaltningar i Stockholm 

ska under 2007 genomföra parkplaner för de egna stadsdelsområdena. I Liljeholmen 

finns det även skötselplaner framtagna för bl a Vinterviken och området kring sjön 

Trekanten.  

 



 

 

Bilaga 1 

RESERVATIONER M.M. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd 

 

Särskilt uttalande gjordes av tjänstgörande ersättaren Carita Stenbacka Tene-

zakis (v) med instämmande av vice ordföranden Jan Wallman m.fl. (s) och 

ledamoten Ylva Wahlström m.fl. (mp) enligt följande 

 

Vänsterpartiet uppskattar och stöder de förslag som anges i ’Motion om Stock-

holms parker’.  

Eftersom stadens grön- och skogsområden naggas alltmer i kanten och hårdexploa-

teras i samband med ny bebyggelse, bör man värna om de få områden inom Häger-

sten-Liljeholmens område som fortfarande kan kallas skog och stoppa eventuella 

framtida planer på byggnation. Exempelvis bör Årstaskogen, LM-skogen, skogsområ-

det kring Friluftsteatern på Hägerstensåsen, etc. ingå i en framtida skogsvårdsplan.  

 

 

 



 

 

Bilaga 2 

 

KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Motioner 

 

 

2007:18 

  

  

2007:18 Motion av Mirja Räihä Järvinen (s) om Stockholms 

parker och grönområden 

Dnr 304-1830/2007 

 

 

Ett ambitiöst parkprogram togs fram under förra mandatperioden. Idén är att 

parkerna skall vara tillgängliga för var och en. Parkerna skall vara platser där 

man kan finna ro. Man skall också kunna njuta av blommor och andra växter, 

man skall kunna lyssna till fågelsång. Parken och skogen skall vara ställen där 

man kan följa årstidernas växling. 

 Dock är inte våra parker alltid så idylliska och trygga som vi vill att de skall 

vara. Parkvägar slingrar sig ömsom framöver gräsytor ömsom mellan tät 

buskage och stora träd. Samtidigt är belysningen många gånger dålig, det kan 

vara för långt mellan lamporna eller så ger lamporna alldeles för koncentrerad 

belysning. Därför är det viktigt med regelbunden översyn av parker och 

skogspartier så att den upplevda tryggheten ytterligare förbättras. 

 Även de skogsliknande parkerna kräver översyn. Skogen sköter inte sig 

själv, man måste även röja försiktigt bland nedfallna träd och snåriga buskar. 

Många gånger får nedfallna träd efter stormar ligga kvar. 

 Vi skall ha levande parker och skogar. Vi skall ha parker och skogar där vi 

kan njuta av naturen och där vi kan vistas tryggt. Vi skall ha parker och skogar 

där barn kan leka och lära sig om naturen. 

 Därför är det viktigt staden gör en regelbunden översyn av parkprogram-

met. I ett parkprogram kan också trygghetsskapande åtgärder införlivas. Även 

ett park- och skogsvårdsplan borde upprättas. 

 När man gör en översyn av parkprogrammet och tar fram ett park- och 

skogsvårdsplan så är det viktigt att detta görs i nära samverkan med stadsdels-

nämnderna eftersom den så viktiga lokala kännedomen finns där. 



 

 

 Med anledning av ovanstående föreslår jag att 

1. fullmäktige ger trafik- och renhållningsnämnden samt stadsdelsnämn-

derna att ta fram ett park- och skogsvårdsplan 

2. när staden gör en översyn av parkprogrammet så skall särskilt hänsyn 

tas till trygghetsskapande åtgärder. 

 

Stockholm den 7 maj 2007 

 

Mirja Räihä Järvinen 


